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Sammanfattning 
Länsstyrelsen har begärt stadsdelsnämndens yttrande med anledning av en skrivelse från 
en enskild person angående en artikel med rubriken ”Tuffa tider på Norrmalm drabbar 
samhällets svaga” som publicerats i lokaltidningen Vi i Vasastan. I artikeln refereras till 
uttalanden från stadsdelsdirektören samt från två avdelningschefer och länsstyrelsen vill, 
om uttalandena är korrekt återgivna, ha en förklaring till hur den enskildes individuella 
behov kommer att beaktas och tillgodoses.  
 
Som framgår av artikeln har stadsdelsnämnden för år 2007 fått kraftigt sänkta anslag 
främst beroende på att ansvaret för vissa verksamheter flyttats till centrala nämnder. De  
i artikeln beskrivna konsekvenserna av den minskade budgetramen är journalistens egna 
slutsatser av de mera allmänna resonemang som förts kring kostnadseffektivitet. Det är en 
självklarhet att barns och ungdomars behov av insatser under alla förhållanden kommer 
att tillgodoses och att missbrukare och personer med funktionsnedsättning kommer att 
erbjudas de insatser de har behov av trots minskad budgettilldelning.  
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts vid planeringsavdelningen.  
 
Bakgrund 
En enskild person har inkommit med en skrivelse till länsstyrelsen med anledning av  
en artikel med rubriken ”Tuffa tider på Norrmalm drabbar samhällets svaga” som 
publicerades i lokaltidningen Vi i Vasastan i december 2006. I artikeln refereras till 
uttalanden från stadsdelsdirektören och från avdelningscheferna Annette Luengo och 
Mona Lindgren.   
 
Av artikeln framgår att Norrmalms stadsdelsnämnd fått kraftigt minskade anslag för år 
2007. I artikeln uppges bl.a. att barn och ungdomar som far illa hemma ”endast i yttersta 
nödfall” kommer att placeras i familjehem eller på institution och att vissa redan 
placerade barn ”kan behöva flytta för att spara pengar åt förvaltningen”. Vidare uppges 
att psykiskt sjuka och personer som behöver hjälp att ta sig ur ett missbruk kommer att 
märka av det höjda kravet på effektivitet och att fler får lita till hjälp från den billigare 
öppenvården.  
 
I skrivelsen till länsstyrelsen med anledning av artikeln framhålls bl.a. att vårdbehovet, 
enligt lagen, ska vara helt vägledande då beslut fattas och att det därför inte går att, av 
ekonomiska skäl endast i nödfall göra placeringar av barn, flytta barn till billigare 
familjehem eller välja öppenvård framför placering på behandlingshem.   
 
Länsstyrelsen har begärt yttrande från Norrmalms stadsdelsnämnd med anledning av 
skrivelsen och vill, om uttalandena i tidningen är korrekt återgivna, ha en förklaring till 
hur den enskildes individuella behov kommer att beaktas och tillgodoses. Länsstyrelsen 
vill också veta hur barns bästa tillgodoses. 
 
Förvaltningens synpunkter och förslag 
Det är helt riktigt att Norrmalms stadsdelsnämnd fått kraftigt minskade anslag för 
innevarande budgetår och att stadsdelsdirektören uppgivit att detta beror på att ansvaret 
för större delen av stadsmiljöverksamheten förts över till central nämnd och att också 
ansvaret för grundskolan under året kommer att föras över till central nämnd.   
 
Ylva Tengblad har däremot aldrig sagt att barn och ungdomar endast i yttersta nödfall 
kommer att placeras i familjehem eller på institution och att det finns placerade barn  
och ungdomar som kan behöva flyttas för att ”spara pengar åt förvaltningen”. Dessa 
påståenden är helt och hållet journalistens egna slutsatser och tolkningar av vilka 
konsekvenser den minskade budgeten kan komma att få. Det är en självklarhet att barns 
och ungdomars behov av insatser under alla förhållanden måste tillgodoses och någon 
flyttning av barn och ungdomar ”för att spara pengar” kommer aldrig att bli aktuell.   
 
Det är riktigt att Annette Luengo uppgivit att förvaltningen måste se över kostnaderna för 
institutionsplaceringar. Frågan om att hitta kostnadseffektiva lösningar är emellertid inget 
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som aktualiserats först i samband med verksamhetsplan och budget för år 2007 utan  
något förvaltningen ständigt arbetar med.  
 
Det är också riktigt att Mona Lindgren sagt att förvaltningen måste försöka hitta nya 
aktörer som kan ge lika bra vård fast till lägre kostnad. Att psykiskt sjuka och miss-
brukare kommer att märka av det höjda kravet på effektivitet och att fler får lita  
till hjälp från den billigare öppenvården är däremot en journalistisk tolkning av mera 
allmänna resonemang som förts om att så långt det går hålla kostnaderna för vård och 
behandling nere utan att ge avkall på kvalitet. Den som är i behov av insatser i form av 
institutionsplacering kommer givetvis även fortsättningsvis att erbjudas detta. Även i 
dessa fall är det givetvis den enskildes behov som styr insatsen. 
 
Det är olyckligt att frågan om kostnadseffektivitet uttryckts på det sätt som gjorts  
i artikeln. Arbetet med att hitta nya vårdgivare som kan erbjuda god vård till låga 
kostnader är inget nytt utan ett ständigt pågående arbete. Stockholms stad genomför 
t.ex. sedan många år tillbaka gemensamma upphandlingar i syfte att skapa ett brett 
utbud av vård- och behandlingsinsatser av god kvalitet och till rimliga kostnader. Att 
ta ansvar för ekonomin är självklart något som hör ihop med att bedriva en god social-
tjänst i kommunen.  
 
Det är helt riktigt, som uppges i tidningsartikeln, att de budgetmedel stadsdelsnämnden 
tilldelats för omsorgen om personer med funktionsnedsättning inte räcker för att täcka 
kostnaderna för verksamheten och att medel från andra verksamhetsområden måste 
användas för att tillgodose de funktionshindrades behov. Detta är dock inget unikt för 
Norrmalms stadsdelsnämnd utan gäller för flertalet stadsdelsnämnder och beror på att 
verksamhetsområdet är underfinansierat. Vad gäller omsorg om funktionshindrade, 
liksom andra typer av individinriktade verksamheter, fördelas budgetmedel utifrån 
befolkningsstruktur och s.k. nyckeltal och behovet av insatser är i många fall större  
än beräknat.    
 
Förvaltningen föreslår att remissen från länsstyrelsen besvaras med detta tjänsteutlåtande.  
 
Bilaga 
Remisshandlingar från länsstyrelsen 
 
 
 
 
 
 


